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Együttműködési megállapodás a Mátra turizmusáért

2012. augusztus 9-én az Egererdő Zrt. és 
a Gyöngyös-Mátra Turisztikai Közhasznú 
Egyesület együttműködési megállapodást írt 
alá a Mátra turizmusának fejlesztése 
érdekében.  

Benkő Béla TDM menedzser bevezetője 
után Dr. Jung László az Egererdő Zrt. 
vezérigazgatója nyitó beszédében 
visszautalt Hanák Kolos úttörő szerepére a 
mátrai turizmus feltételeinek 
megteremtésében. Napjainkban is látogatók 
ezreit vonzza a Mátra, ezért cél a minél 
színvonalasabb időtöltés feltételeinek 
megteremtése erdeinkben. Kiszolgálják az 
erdők a pihenni vágyók, de az aktív 
kikapcsolódásra, extrém sportokra vágyók 
igényeit is. 

Egész évben rendezvények várják a 
vendégeket: túra- és kerékpárversenyek. 
Erdei iskolát működtetnek, amelyen több 
száz kisdiák ismerheti meg az 
erdőgazdálkodást, természetvédelmet, a 
közjólét szolgálatát. 

Egyedülálló a kisvasút történetében, hogy 
2012. augusztus 1-től létrehozták az 
Egererdő Vasúti Üzemet a hatékonyabb 
kihasználás érdekében. 

Az Egererdő Zrt. immár három turisztikai 
egyesülettel, az Eger Térsége TDM-el a 
Gyöngyös- Mátra Turisztikai Egyesülettel 
és Szilvásváradon írt alá szerződést, és részt 
vesznek közösen minden ökoturisztikai 
pályázatban. 

Kósa László a TDM elnöke 
mérföldkőnek nevezte ezt a napot, és utalt 
korábban is hangoztatott hitvallására, az 
együttműködésre és az összefogásra. A 
Mátra egy és oszthatatlan turisztikai 
szempontból, ezért egyben kell kezelni. A 
négy évszakos Mátra ideális az egészséges 
életmód megteremtéséhez és az Egészség 
Centruma lehet hazai, később európai 
szinten is. 

Az együttműködés sarkalatos pontjai 
lefedik az egymás rendezvényein való 
kölcsönös megjelenést, egymás 

kiadványainak terjesztését, online és 
nyomtatott megjelenést és ami a 
legfontosabb, hogy a két szervezet 
együttműködik a Mátra turizmusának 
fejlesztésében, a vonzerő növelésében. E 
témában évente egyeztetik a fejlesztési 
terveket. 

Bozsik István alpolgármester: egy 
szerethető, látogatható Mátra a határon túl is 
érdeklődést válthat ki. Az együttműködési 
megállapodás a mai napon egyúttal közös 
gondolkodás is, ami egyben közös 
felelősség is. 

Reménykedjünk, hogy a Mátra eddigi 
vonzereje kiegészül az ökoturizmussal, a 
kerékpáros és lovasturizmussal, az egyre 
népszerűbb extrém sportolási 
lehetőségekkel és minél többen látogatják 
majd, aminek elengedhetetlen feltétele – 
amit már Hanák Kolos is felismert – a 
Mátra megfelelő menedzselése, 
reklámozása. 

Rostás Gabi 

A Máriácska és környezetének felújítása

2011 őszén vetődött fel a gondolat, hogy 
a mátrafüredi hívek adományából kerüljön 
felújításra igen látogatott kegyhelyünk, a 
Máriácska és környezete. 

1903-ban a gyöngyösi Kossa család 
gyermekei állították hálából apjuk 
felgyógyulásáért.  

A felújítás 2012. május havában 
kezdődött, és június 22-re, a Bene Búcsúra 
készült el. A hagyományos vasárnapi litánia 
keretében került felszentelésre, melyen 
közel százhúszan vettek részt. Az 
adománygyűjtést id. Babiczky Imréné 
szervezte, és mintegy százezer forint jött 
össze erre a célra. A munkálatokat jómagam 
szerveztem és koordináltam. A felújítás 
során újra lett festve a Mária szobor, a 
fülke, a padok, korlátok, kerítés és a 
Máriácska felett gyöngyös város hívei által 
1911-ben állított korpusz. Elkészült a 

nagyon rossz állapotban lévő és 
balesetveszélyes cserkő lépcső és levezető 
híd deszkázata. 

A felújítás nagyrészt társadalmi 
munkában készült. Mária restaurálását 
Nyilas István és fia Gyöngyössolymosról, a 
kültéri festéseket Kálmán László egykori 
lakótársunk, a betűk aranyozását Rostás 
Gabriella, az új védőrácsot Béres Tibor 
készítette. A lépcső kőműves munkáit 
Bényász Miklós és Bardóczy István 
végezték, melyhez az anyagot Bőgér András 
(Lépték 3 Kft.) biztosította. Az Egererdő 
Zrt. Mátrafüredi Erdészete a híd 
alapanyagot adományozta és Gyöngyös 
városától közmunkásokat kaptunk 
segítségnek.  

Egységes elhelyezésre kerültek a hálaadó 
táblák, melyet szeretnénk, ha a jövőben a 
minta tábla formájára hoznának a hívek. A 

felújítási és a minta táblát a Radír 
Reklámügynökség készítette. 

A kegyhely és környezetének a 
felszentelésre való rendbe tétele és 
virágokkal való feldíszítése Hliva Dezsőnét, 
Palumbéli Józsefnét, a Szuromi családot és 
Varga Istvánnét dícsérik. 

Köszönet minden adományozónak, 
felújításban résztvevőnek. Az Isten tartsa 
meg szokásukat az eljövendőben is! 

Egy újabb szép példáját láthattuk az 
együttes akaratnak és az összefogásnak, 
amely hozzájárult üdülőhelyünk szebbé, 
rendezettebbé tételéhez, amit fontosnak 
tartunk, hiszen sok turista látogatja a 
kegyhelyet és a Máriácska része a Mária-
Útnak, így zarándokok sokasága is 
látogatja.  

Szuromi László 

Rövid beszélgetés Bükkszentkereszt jegyzőjével 

Egy alpesi üdülőhelyre emlékezető 
Bükkszentkereszt gyönyörű természeti 
környezetben fekszik 600 méter tengerszint 
feletti magasságban, Miskolctól 25 
kilométerre. 1230 lakosával alig nagyobb 
Mátrafüredtől, de mégis más. Az egész 
településen és külterületein gondosan nyírt 
pázsit, tisztaság és látogatók sokasága. 
Hegyközi Béla jegyzőt arról faggattam, mit 
tesznek a turizmusért?  

Elsősorban rendezvényekkel csábítják a 
vendégeket, akik az ország minden részéről, 
de főként Kelet-Magyarországról érkeznek. 

Az év elején lovasszánkó versenyt 
rendeznek, a Kemencés Napokon az ősi 
foglalkozást (mészégetést) mutatják be, ami 
kiegészül gasztronómiával.  

A Bükkszentkereszti Napokon a szlovák 
kultúra hagyományait ápolják, az országos 
méretű Gyógynövény Napokra pedig az 
ország minden tájáról érkeznek vendégek. 
Október első hétvégéjén tartják a Gomba 
Napokat, szerveznek főzőversenyt. Ezekre a 
rendezvényekre 2-8 ezer látogató érkezik, 
ami azt jelenti, hogy valamennyi 
szálláshely, a 4-5 panzió, 14 

magánszálláshely, 30 vállalati és intézményi 
üdülő, összesen 500 férőhely, teljes 
kihasználtsággal üzemel, ami kihat a 
kereskedelemre, az éttermek forgalmára. 
Ezen a parányi üdülőhelyen évente 12 ezer 
vendégéjszakát töltenek el a látogatók (az 
idegenforgalmi adó 350 Ft).  

A Gyógynövény Napok vendégeként 
érkeztem jómagam is Bükkszentkeresztre, 
ahol megtapasztalhattam a vendéglátásnak 
és szíveslátásnak azt az igazi arcát, ahol 
minden a vendégért van. Több ezer látogató 
volt, de egyetlen eldobott csikk vagy szemét 
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sem volt az utcákon. A rendezettség, 
tisztaság, ahogy a vendéget várják, arra 
ösztönzi a látogatót, hogy megőrizze azt. 
Örömteli tapasztalat, hogy van belföldi 

turizmus, de az emberek nagyon megnézik, 
hogy hová mennek, és mire költik el a 
pénzüket. Renddel, tisztasággal, 
programokkal meg lehet nyerni a 

közönséget, hogy visszatérő vendégekké 
váljanak. 

(R.G.) 

Szent László forrás 

A Mátra legrégebben foglalt forrása 
műemlék, hajdan képeslapokon szerepelt és 
nevéhez legenda fűződik. A mátraházai 
szanatórium vízellátásában a kezdetektől 
(’30-as évek) napjainkig fontos szerepet tölt 
be. 

A Szent László forrás ma: a víz állandóan 
folyik, a nyomógomb évek óta rossz. A 
szalonnasütő a körülötte lévő ülőkékkel 
töredezik, mállik a beton. Elkelne egy-két 
pad, esetleg egy asztal is, meg persze 
szemetes is, feltéve, ha ürítik, ha nem, akkor 
„vidd magaddal, amit hoztál!”! A 
körülmények ellenére is gyakran lehet 
találkozni itt sütögető, piknikező turistákkal. 

 
Szent László forrás – hirdeti a felirat 

egy rozsdás dróthálón, tenyérnyi megfakult 
linóleumdarabra filctollal írva, ami 
méltatlan a helyhez, de  mindenképpen jó 
szándékkal írta ki valaki, mert e nélkül 
senki sem tudta volna, hogy a legendás 

forrás vizét issza. Két barátommal (Sőti 
Roland és Berek Sándor), akik szintén 
szívükön viselik a Mátra sorsát, készítettünk 
egy, talán a forráshoz méltóbb fa táblát, 
melyet a napokban helyeztünk ki. Kis 
dolog, de sajnos úgy tűnik, hogy akkor 
fejlődik, szépül csak valami 
környezetünkben, ha magánszemélyek, 
társaságok, civil szervezetek tesznek érte. 
Bár vannak új szállodák, egyéb 
szolgáltatások, de az ideérkezők többsége 
még mindig a tiszta levegőt, csendet, 
nyugalmat, jó vizű forrásokat, szép erdei 
környezetet keresi, s hogy megtalálja-e, az 
már egy következő cikk témája lehetne. 

Orosz József 
 

Dr. Ördög István tájékoztatója 

A Mátra Erdészeti, Mezőgazdasági és 
Vadgazdálkodási 

Szakközépiskolában a 
nyári szünetben sem 
áll meg az élet.  
Dr. Ördög István 
igazgató elmondta, 
hogy az iskola a 
napokban kapta meg – 
a Heves megyei 
középiskolák közül – 
egyedüliként az 

Örökös Ökoiskola címet.  
Az ökoiskolák pedagógiai programjában 

kiemelt szerepet kap a diákok 
környezettudatos nevelése, a természet 

védelme. Az iskola körüli 12 hektáros 
erdős, ligetes terület gondozása, az állatok – 
köztük a madarak  téli etetése –, a növények 
ápolása, a szerves anyagok komposztálása, 
a csapadék összegyűjtése és az azzal történő 
öntözés, a hulladék szelektív gyűjtése, az 
Ökonapok megszervezése egyaránt a vállalt 
programjaik között szerepel. 

Neveléséi cél, hogy a diákok fontosnak 
tartsák a fenntartható fejlődést, a 
takarékosságot, a helyes gazdálkodási 
gyakorlatot, végső soron Földünk 
megóvását, hogy a jövő generációi is 
egészséges környezetben élhessenek. 

Az iskola elhelyezkedéséből eredően 
reális esélye van arra, hogy az Észak-

magyarországi Régió ökoiskolai 
központjaként segítse a Borsod-Abaúj-
Zemplén, a Heves és a Nógrád megyei 
általános iskolák ökoiskolai programjait is. 
Jelenleg több mint száz általános iskolával 
tartják a kapcsolatot. 

Az igazgató egy volt évfolyamtársa, Dr. 
Nagy Jenő gondolataival zárta 
tájékoztatóját: 
„Az embernek szüksége van a természet, a 
teremtett világ szépségére, a természet 
nagyságával, csodájával és fennségével 
szembesülve, felismerhetjük saját 
kicsinységünket.”  

(R. Gabi) 

Amerikában jártunk 

Tavasszal volt szerencsém a nagy 
kontinensen járni. Rokonaim kint élnek, és 
egy szomorú családi apropóból végre 
rászántam magam a NAGY UTAZÁSRA.  
Tudjuk, hogy Amerikára készülni kell! 
Útikönyvek, netes böngészők, baráti 
tanácsok, stb… és a fantázia beindul. 
Elképzeled többször is, hogy mi fog 
történni. Semmi nem úgy alakul, semmi 
nem olyan, mint tervezed. 

A repülőút olyan volt, mint az 
előkészítése. Hosszú és idegesítő. 
Szerencsére nem volt részünk semmiféle 
atrocitásban, leszámítva a Liszt Ferenc 
repülőtér folyamatosan csipogó kapuját, ami 
egy pulóver fém márkajelzésére gerjedt be. 
Itt határeset volt a hatalommal bíró 
honfitársak megnyilvánulása. 

De innen már csak mosolygó emberekkel 
találkoztunk, még ha néha műmosoly is 
volt, de legalább annak könyvelhettük el. 
Végre NEW YORK! A soha nem alvó BIG 
APPLE! Hatalmas, fárasztó megaváros. 
Sajnálom, de nem tetszett. Pedig az Empire 
State Building tényleg nagyon magas és 
lenyűgöző a tetejéről a kilátás. Izgalmas 
volt a városnéző hajóút is, a rengeteg híd, 

hatalmas épületek, fantasztikus építészeti 
csodák. 

A Szabadság szobortól sem lettem 
szabadabb, de kellő alázattal gondoltam 
azokra, akik megtették régen a nagy utat, 
hogy eljussanak az „ígéret földjére”. 
A Centrál-park olyan, mint a filmekben. 
Görkorisok, bringások, utók, felcicomázott 
lovaskocsik. Itt az emberek sportolnak, 
esznek-isznak, mosolyognak. A 
Természettudományi Múzeum nem sokban 
különbözik a miénktől (bocs Amerika!). 
Három napot töltöttünk itt, mert nem 
akartam kiábrándítani az unokaöcsémet, aki 
igen lelkes volt, mindent meg akart mutatni, 
pedig már nagyon vágytam „vidékre”, 
hegyekre és egy kis zöldre. Másnap 
megkaptam.  
Ithaca volt az igazi úticél. Gyönyörű hely, 
rengeteg vízesés és egy kristályvízű tó, a 
Cayuga. Itt végre jól éreztük magunkat, 
persze ebben nem kis része volt a családnak. 
Szakmai szempontból is érdekes volt az út. 
Kicsit beleláttam az amerikai oktatási 
rendszerbe. Voltam testnevelési órákon egy 
általános iskolában, majd egy igen komoly 
középiskolában és a Cornell Egyetemen, 

beszélgettem testnevelőkkel is. Jó tudni, 
hogy az alap sportágak ott is hasonlóak: 
atlétika, torna, labdajátékok. A cél a 
sportolás megszerettetése, ami náluk is 
priorítást élvez. Viszont a felszereltség és a 
választási lehetőség sokkal színvonalasabb. 
Jóval több lehetőség közül választhatnak az 
ott élő fiatalok. Különleges, régi 
labdajátékok, a tánc minden formája, 
kondicionáló mozgásformák mind-mind 
beépítve a tanmenetbe és a gyerek választ. 
Így sokkal nagyobb az esély, hogy végig is 
dolgozza az órákat. 
Jelenleg az egyik legnépszerűbb 
választható, az ősi indián labdajáték, a 
lacrosse. Nagyon kemény és izgalmas, 
iskolai bajnokságokat is rendeznek ebből. 
Kipróbáltam. 100x55 m-es pályán egy 
kapus és 9 mezőnyjátékos szaladgál egy 
hosszú, hálósvégű bottal, egy kicsi, tömör 
labdát kergetve. 
Mindettől függetlenül a fiatalok fele 
túlsúlyos. Külön kurzusokon oktatják az 
egészséges életmód alappilléreit: sport, 
táplálkozás, drogmentesség. 
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Szerintem a fiatalok közül sokkal 
kevesebben dohányoznak, mint itthon, 
viszont több alkoholt fogyasztanak. 
Virágkorát éli a „bio mindenek felett” 
mozgalom. Kint is nagyon drágák a 
bioélelmiszerek, de nagyon finomak. 

Az oktatásuk vesszőparipálya a 
környezetvédelem, kiemelten ezen belül is a 
szemét sorsa. Szelektív gyűjtenek és 
újrahasznosítanak mindenhol, ahol 
megfordultam. A sulikban rengeteg a 

szemétgyűjtő, esély sincs a szemetelésre. 
Talán kicsit közelebb állnak ahhoz, hogy 
megértsék: FÖLD jelenleg csak egy van. 
Függetlenül ettől, tudom, hogy Amerikának 
a legnagyobb az ökolábnyoma, de legalább 
próbálják megtanítani a felnövekvő 
nemzedéket a természet tiszteletére a 
mindennapi életben is. 

Van még egy nagy különbség a magyar 
és amerikai diákok között. Sokkal kisebb a 
lexikális tudásuk, de amit tudnak azt 

alkalmazni is képesek. A tanítandó 
tananyagot sokkal lassabb ütemben mélyítik 
el a tanárok, mint itthon, de a tanítási órák 
interaktívak. Aktívak a tanulók, még a 
gyengébb képességgel bírók is. Mi is 
próbálkozunk ezzel, de még van tanulni 
valónk e téren. Komoly eszközigény 
hiányban szenvedünk! 
Igazából tetszett, amit láttam, de a lényeg 
az, hogy ott sem fenékig tejföl. 

Szobóczky Tamásné

Országos Bajnokság Eplényben 

Sok évnek kellett eltelni, hogy újra felvonós 
pályán kerüljön megrendezésre a Magyar 
Mountainbkie Szakági Szövetség lejtőző 
szakágának Országos Bajnoksága. Évekkel 
ezelőtt még Sátoraljaújhely volt az első 
hazai felvonós verseny, ahol a bajnokság 
mellett több kupafutamot is rendeztek. Idén 
azonban már Eplényben is felvonózhattak a 
résztvevők július 7-8-án. 
A Mátrából mi csütörtökön délután keltünk 
útra az újonnan megépített Eplényi 
Bringarénába. A versenyre utazást a 
Gyöngyös város önkormányzata által kiírt 
pályázaton nyert összegből tudtuk 
finanszírozni. Sajnos a versenyzők 

összköltségét, teljes versenyeztetését az 
elnyert összeg nem tudta fedezni, de az 
útiköltség, szállás és nevezés egy részét már 
igen, ami már előrelépés. Köszönjük ezúton 
is a városunknak! Pénteken korán tovább 
indultunk Eplénybe, hogy időben odaérjünk 
a gyalogos pályabejárásra és elkezdhessük 
az első edzőköröket. 

A helyünket már a verseny egyetlen női 
indulója, Berecki Viki foglalta nekünk 
barátjával. Mi három csapatsátorral 
érkeztünk és kényelmesen elfértünk. A 
tűzrakási tilalom miatt sajnos bográcsozni, 
grillezni nem volt lehetőségünk, de „b” 
tervként betettünk egy elektromos serpenyőt 

is, így az előre bekészített étkeket el tudtuk 
készíteni. 

Megérkezésünk és a helyfoglalás után 
irány a nevezés, majd a gyalogos 
pályabejárás. Már gyalog is kemény 
akadályokat győztünk le a pályán, sejtettük, 
hogy kerékpárral sem lesz könnyebb, főleg 
a pálya alsó meredek részén. Összességében 
egy nagyon jó, technikás pályát járhattunk 
be. Benne volt szinte mindent, amit egy jó 
DH pályának tartalmaznia kell. Most már 
csak a hosszára és az időkre voltunk 
kíváncsiak és a versenyzőink már alig 
várták, hogy bringával kipróbálhassák az 
eplényi lejtőt. 

A versenycsapat 
A 2011-es Magyar Női DH bajnok Bereczki 
Viki Olaszországból utazott haza, hogy 
megvédje a tavaly Semmeringen 
megszerzett bajnoki címét.  

Solymosi Marci 14 évesen első igazi 
nagy versenyére jutott el a hétvégén, ahol 
bevetettük a mélyvízbe. A technikát egy az 
egyben alá tette a csapat egy teljesen 
felkészített Norco bringával. A mátrafüredi 
szlalom versenyen nyújtott ezüstérmes 
helyezésével bizonyította, hogy ha akar, tud 
jól menni és eredményt elérni. Túl a 
hétvégén azt mondhatjuk, hogy talán sok 
volt ez Marcinak és sokat kell még 
gyakorolnia egy keményebb pályára. A 

meredekebb részek kifogtak rajta, ami azt 
jelenti, hogy sokkal több ilyen helyen kell 
edzenie a Mátrában. (Sajnos olyan helyek 
ezek, amin jelen helyzetben illegális 
kerékpározni, pedig a legjobb pályák a 
Mátra északi oldalán lennének!) 

Szalai Bertold, a kamikaze. Az első 
Betyár, aki először ment fel a döntőre, és 
teljesített a legszebben a csapatból. Szűcs 
Ádám egy év kihagyás után ült újra 
Gloryára. Célja a felépülés után a 
visszaszokás, gyakorlás volt, ami többé - 
kevésbé sikerült is neki. Egészen a döntő 
futamig biztonsági körökkel őrizte meg testi 
épségét. Várkonyi Viktor sok éves technikai 

“szenvedés” után végre egy teljesen hozzá 
ill ő, testhezálló jól felkészített kerékpárral 
állhatott rajthoz, így sokat vártunk tőle, 
valószínűleg ő is saját magától. Neki 
nagyon pechesre sikeredett a hétvége, 
elesett a döntő futamában, de így is a 14-dik 
helyen végzett.. 

A versenyzők gondtalan készülését a 
versenyre, a szerelést, főzést, a versenyzés 
feltételeit a Mátrai Betyárok Kerékpáros 
Sport Egyesület elnöke, Nagy Zoltán és a 
Mátra EX Sport Egyesület elnöke, Tóth 
Balázs biztosította. 

Nagy Zoltán, elnök 

Óvodai hírek 

Az első fél évben óvodánkban sok 
programot szerveztünk. Februárban került 
sor a hagyományos jelmezes farsangra, 
batyus bállal összekötve. Még ebben a 
hónapban kistérségi szintű szakmai napunk 
is volt, melyen bemutatót tartott a Tizsa-tavi 
ökocentrum munkatársa, valamint 
"Hulladékból játék" címmel kézműves 
műhelymunkán vehettek részt a vendégek. 
A rendezvény ideje alatt az óvoda aulájában 
Szőcs Levente természetfotó kiállítását 
tekinthették meg a résztvevők.  

A 2007-ben bezárt Hanák Kolos 
Általános Iskola volt dolgozóinak 
találkozójának is óvodánk biztosított 
helyett, melyen 48-an vettek részt. 

Áprilisban rendeztük meg hagyományos 
Jótékonysági Bálunkat a Benevár 
étteremben, melynek bevételéből az óvoda 
udvarára fából készült padokat és asztalokat 
vásároltunk a gyermekeknek. 
Májusban meghitt hangulatban köszöntötték 
a gyerekek az édesanyákat és nagymamákat, 
ebből az alkalomból a Villa Rosa Idősek 
Otthonába és a Máltai Szeretetszolgálat 
intézményeibe is ellátogattunk. 
Sikeres volt papírgyűjtési akciónk is, ebben 
több mátrafüredi lakos is részt vett a szülők 
mellett. 

Júniusban a nagycsoportosok 
búcsúztatása után az óvoda udvarán Családi 
csurdításon vehettek részt a gyerekek és a 

szülők, majd két héttel később Családi kerti 
partin, ahol hagyományos saláta készítő 
versenyt is szerveztünk, és ismét kiosztásra 
került a Piros Alma díj.  Ezen a 
rendezvényen Zsóri László sütögette a 
pecsenyét. 
A nyári szünet előtt a szülőkkel közös 
kiránduláson voltunk a Tisza-Tavi 
Ökocentrumban. 

Óvodánkban a nyár folyamán minden 
gyermek kapott egy Szupi cipőt 
térítésmentesen. 

Erdélyi Éva, tagóvoda vezető 

Mátrafüred 100 évvel ezelőtt (Gyöngyösi Újság, 1912. június) 

Nyári téma. A legaktuálisabb téma: … 
Gyöngyösön nyáron nem lehet a 
gőzfürdőbe, kádfürdőbe járni, mert az nem 
nyujtja ugyanazt az egészségi és 
sportélvezet, mint az uszoda. Uszodánk 
pedig mindaddig nem lehet, amíg kellő 

mennyiségű vizünk és vízvezetékünk nem 
lesz.  
Volna ugyan egy kitűnő vizű uszodánk 
Mátrafüreden. Ámde annak távolsága, 
megközelítésének nehézsége reánk, benn 
lakó gyöngyösiekre szintén egy idegen 

fürdőhely utópiájává teszi a nyári fürdést. – 
Pedig micsoda nagyszerű fejlődésnek 
indulna Mátrafüred, ha 10 filléres jegygyel 
lehetne reggelenként és esténként oda 
rándulni! Mátrafüred felvirágoztatásának 
nagy kérdése egyszerűen és önmagától a 
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biztos megoldás felé terelődnék. S hogy 
ehhez a megkezdett automobil közlekedés 
nem elegendő, az csaknem bizonyos. [jún. 
30.] 

Diák-majális. E hó 23-án volt 
Mátrafüreden a főgimnázium tanulóinak 
nyári mulatsága. Ez azon mulatság, amely 

az egész város és vidékének közönségével a 
legszorosabb és legmelegebb 
összeköttetésben van. Valamennyiünk 
gyermekei a helybeli diákok. Természetesen 
e mulatság közönségén is meglátszott a 
meleg érdeklődés, mert a helybeli 
bérkocsik, autók és magánfogatok alig 

győzték lebonyolítani a benei kirándulók 
forgalmát. Lelkes hangulat jellemezte az 
egész mulatságot és amelyen a jótékony 
célra tekintélyes összegű adomány gyűlt 
össze. [jún. 30.] 

Közli: Lovász Béláné (Városi könyvtár, 
Gyöngyös)

RÖVID HÍREK, INFORMÁCIÓK 

ÉMÁSZ NAPOK 
A Mátra Szakképző Iskola adott otthont ennek a nagyszabású (6-
700 fős), kétnapos rendezvénynek, amelyen két vendégéjszakára 
valamennyi füredi szálláshely betelt és forgalmat jelentett 
büféknek, ajándékboltoknak és természetesen az elégedett 
vendégek jó hírét vitték Mátrafürednek.  
KEZDEMÉNYEZÉS 
Az egyéni kezdeményezésekkel látványos, szép eredményeket 
lehet elérni. Takács Ferencné, füredi nyugdíjas úgy gondolta, 
hogy szeretne ő is tenni valamit Mátrafüreden, amivel hozzájárul, 
hogy a turistaszezonra rendezettebb környezet várja a 
vendégeket. A sportpálya és a füredi gyümölcspiac közötti 
területet takarította ki, ahol 33 kupac szemetet gereblyézett össze, 
amit a városgondozás szállított el. 
GENOVÉVA FODRÁSZAT 
Szeretettel várom vendégeimet új helyszínen. Mátrafüred, Béke 
út 4. (Takarékszövetkezet mellett).  
Antal Éva M: +3630-44-789-44 
EGYÉB SZOLGÁLTATÁSOK A POSTÁN 
PostaNyugdíj Program (egyhavi díj ajándékba), PostaFészek Őr 
(otthonbiztosítás), PostaÉrték Őr (életbiztosítás). Megtakarítás, 
bonus, kedvezmények! Bővebb felvilágosítás a mátrafüredi 
postán. Cola (2l) 300 Ft, Chibo kávé 475 Ft, Sindy 
papírzsebkendő 130 Ft, Balaton szelet 70 Ft, Sport szelet 90 Ft, 
utasbiztosítás, elektronikus mobil feltöltés. Utasbiztosítás 2012. 
szeptember 30-ig minden kedden 10% kedvezménnyel köthető. 
LYRA KÖNYVESBOLT 
A könyvesbolt diszkont üzlete megnyílt a Fő tér 10 szám alatt 
(könyvtár udvar). Könyvek 200-400-600 Ft-os áron. 
 

CSONKA LÁSZLÓ EMLÉKTÚRA 
2012. szeptember 09. vasárnap 
Találkozó: 7:15-kor a  mátrafüredi buszmegállóban, a túra 7:30-
kor indul. Útvonal: Mátrafüred - Benevár - Remete-bérc - 
Remete-barlang - Jávoros-kút – Kékestető; Táv: 6,2 km; Szint: 
660 m; Túravezető: Szőke György (30/308-4317) 
A túrát követően megemlékezés és koszorúzás lesz 11 órakor a 
kékestetői Csonka László emlékkőnél a Csonka család 
részvételével. 
EMLÉKEZÉS 
2012. október 28-án (vasárnap) 16.00 órakor gyertyagyújtással 
emlékezünk legendás festőnkre, Csíky Sándorra, a mátrafüredi 
temetőben. 
USZODA 
A Füred-Hotel wellness szolgáltatásait a helybeliek is igénybe 
vehetik. Uszoda egész napra 600 Ft. Az egyéb szolgáltatások 
(masszázs, szauna, szolárium) árai, bejelentkezés a recepción.  
TELEHÁZ 
Grassalkovich Anna természetfotóiból láthatnak kiállítást, 
valamint Vilcsek Katica mindig megújuló gyöngy ékszereiből. 
KÖZTERÜLET 
Szoó Gyula közterület felügyelő hetente több alkalommal bejárja 
Mátrafüredet, aminek látható eredménye van. A Kalló útról 
elvitték a rég óta ott heverő hatalmas vasszerkezetet, egy 
építkezés melléktermékét, a nyaraló tulajdonosokat felszólították, 
hogy tegyék rendbe az ingatlan előtti terület, így rendezettebb lett 
a település. 
PIZZALAND 
Húszféle helyben sütött pizzák házhozszállítással a Landor 
Büféből 12-22 óráig: 0620/2610-544 

Sérelmek a pszichiátrián! 
Ha úgy érzi, pszichiátriai kezelése során Önnel szemben visszaélést követtek el (jogtalan beszállítás, szexuális zaklatás, 
bántalmazás, stb.), írja meg panaszát az alábbi címre, vagy hívja az alábbi telefonszámot: Állampolgári Bizottság az Emberi 
Jogokért Alapítvány, 1461 Budapest, Pf.: 182. Telefon: 06 (1) 342-63-55 E-mail: info@cchr.hu Minden információt 
bizalmasan kezelünk 
 

CITY CARTEL – Ingatlan és hiteliroda hálózat 

Várjuk Kedves Ügyfeleinket, akik ingatlanok eladását, vételét, bérbeadását, teljes körű hitelügyintézést, megtakarítást, biztosítást az 
ország egyik legdinamikusabban fejlődő City Cartel hálózatán keresztül szeretnék lebonyolítani. Munkatársaink az egész ország területén 

rendelkezésére állnak. A C.C. 100%-ban magyar tulajdonú cég. Az országban 34 irodánk működik. 
Új és használt INGATLANOK, telkek, irodák, raktárak ÉRTÉKESÍTÉSE, bérbeadása, értékbecslés. 

Széchényi hitel pályázatok, lakástakarékpénztár (vissza nem térítendő állami támogatással). 
Bőgérné Szécsi Mária: 0630/47-1-542-6; 0670/601-1081 
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A Benei Krónika valamennyi számát elolvashatják az Országos Széchenyi Könyvtárban, a Városi Könyvtárban, valamint  
 a www.matrafured-bene.hu, a www.matrasport.hu és a www.gyongyos.hu weboldalakon. 
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